
 

 

09.10.2015 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvor stor en mængde euforiserende stoffer blev beslaglagt sidste år? 

2. Hvor stor en mængde euforisernde stoffer blev forsøgt indført igennem posthuse? 

3. Og hvor mange forsøg på indførsel igennem posthusene blev opdaget? 

4. Er atlantskibe anvendt til forsøg på indførsel af euforisernede stoffer? 

5. Hvordan og med hvilke tiltag arbejder Naalakkersuisut sammen med de danske 

ministre i bekæmpelsen af trafikken af narko?  

(Medlem af Inatsisartut Ineqi Kielsen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Der er en synligt voksende og bekymrende anvendelse af narkotiske stoffer i samfundet. 

 

Narkotika er i Grønland blivet så stort et problem, at en undersøgelse foretaget i 2014 hos børn i 

alderen imellem 15-17 viste, at op til 27 % af de adspurgte havde prvet at ryge hash. 

 

Og som vi ved importeres narktoika ind i landet, derfor kan bekæmpelsen ske igennem kontrol og 

fjernelse af narko fra markedet, tiltag til størrelsen af indsatsen kan ske igennem viden om 

mængden af den beslaglagte narko og overslag over hvor meget narko man mener der er på 

markedet. Derfor er det interessat og god viden, at få mængden af den beslaglagte narko i 2014. 

 

Jeg ønsker mine spørgsmål besvaeret indenfor 10 arbejdsdage. 


